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REVISTA PRESEI 

 

 

 Senatul a adoptat moţiunea simplă a PSD împotriva ministrului 

Agriculturii, intitulată „Lenea, minciuna și incompetența ministrului Oros“ 

Moţiunea simplă a PSD împotriva ministrului Agriculturii, intitulată „Lenea, 

minciuna şi incompetenţa ministrului Oros“ a fost votată cu 68 voturi pentru, în 

plenul Senatului. Au fost 32 de voturi împotrivă și 5 abțineri. 

Moţiunea simplă împotriva ministrului Agriculturii, intitulată "Lenea, minciuna şi 

incompetenţa ministrului Oros", a fost dezbătută şi votată în plenul Senatului. În 

moţiunea simplă, cei 71 de semnatari, senatorii PSD, ALDE şi afiliaţi grupului 

PSD, solicită demisia ministrului Agriculturii, Adrian Oros. 

Ministrul Agriculturii, Adrian Oros, a declarat, în plenul Senatului, după citirea 

moţiunii simple iniţiată de PSD, intitulată „Lenea, minciuna şi incompetenţa 

ministrului Oros“, că timp de 22 de ani, agriculturii româneşti i-a fost impus 

modelul statelor subdezvoltate. 

”Timp de 22 de ani aţi impus agriculturii româneşti, modelul statelor 

subdezvoltate. Aţi adus-o la contraperformanţa de a exporta materie primă, implicit 

subvenţii  şi să importăm masiv produse procesate  cu valoare adăugată mare. 

Afirmaţia potrivit căreia România a redevenit grânarul Europei este una 

mincinoasă. România renunţă la aceste politici de doi bani şi îşi propune să devină 

hambarul Europei. Faptul că producţiile au fost mari s-a datoat exclusiv 

investiţiilor şi muncii fermierilor şi condiţiilor climatice favorabile şi nu politicilor 

PSD. În 3 ani de zile aţi adus România la un deficit comercial de 1,2 miliarde de 

euro referitor la produsele agroalimentare. Într-o ţară care se mândreşte cu 

producţiile record de grâu, produsele de brutărie, patiserie şi  biscuiţi au ajuns în 

ultimii ani pe locul doi în topul importurilor  agroalimentare, după carnea de porc 

pe care o achiziţionăm masiv din Spania şi alte state europene, destinaţia de livrare 

a porumbului românesc.  
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Datorită modului bolnăvicios în care aţi păstorit voi agricultura românească, 

România pierde anual un miliard de euro. Au câştigat exportatorii de cereale şi  

animale vii, au câştigat importatorii de alimente procesate şi au pierdut românii”, a 

declarat Oros. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Cîțu: Economiștii au fost surprinși de creșterea economică din primul 

trimestru. Greul nu a trecut 

Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, susține că economiștii și analiștii au fost surprinși 

de creșterea economică a României din primul trimestru. Totuși, spune el, greul nu 

a trecut.  

 

„Economiștii/analiștii recunosc că au fost surprinși de creșterea economică din 

primul trimestru și văd șanse mari pentru o revenire în V a economiei. V-am spus 

că datele din economia reală vor duce la revizuirea estimărilor. Opiniile 

economiștilor, agențiilor de rating, dar și ale piețelor financiare sunt importante. 

Greul nu a trecut. Suntem în mijlocul trimestrului II și trebuie să analizăm foarte 

atent fiecare informație. Evoluția cheltuielilor din buget depinde 100% de ce se 

întâmplă cu economia”, a scris Cîțu pe Facebook. 

 

Totodată, ministrul Finanțelor afirmă că un mesaj foarte important a fost cel al 

BNR care are ca obiectiv asigurarea lichidităţii necesare finanţării cheltuielilor 

statului şi economiei reale în condiţii de stabilitate relativă a cursului de schimb al 

leului şi de reducere graduală şi sustenabilă a ratelor de dobândă. 

 

„Este pentru prima oară, cred, în istoria noastră economică când politica monetară 

și politica fiscală (mix-ul de politici economice) lucrează împreună. Un mesaj 

extrem de important din partea BNR care împreună cu masurile de politica fiscală 

vor reduce semnificativ impactul negativ al pandemiei în trimestrul II”, mai scrie 

Cîțu pe Facebook. 
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România a înregistrat cea mai mare creștere a economiei dintre țările Uniunii 

Europene, în primul trimestru din 2020, față de aceeași perioadă din 2019, potrivit 

datelor preliminare ale Oficiului European pentru Statistică (Eurostat). Această 

creștere a avut loc în condițiile în care la nivelul UE s-a înregistrat o scădere 

economică de 2,6%, fiind cea mai mare scădere din trimestrul trei 2009 încoace. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Citu anunta ca pregateste motivatii fiscale pentru angajatorii bun-platnici si 

masuri pentru cei care lucreaza in mall-uri 

Ministrul Finantelor, Florin Citu, a anuntat ca pregateste motivatii fiscale pentru 

angajatorii bun-platnici, dar si cateva masuri pentru cei care lucreaza in mall-uri. 

 

"A fost o prima faza a crizei in care s-au injectat bani in economie in toate 

sectoarele. Intram in etapa a doua, si am intrat si cu IMM-Invest, dar si cu alte 

programe suplimentare unde eu cred ca trebuie sa alocam resursele in acele 

sectoare unde vedem un randament din ce in ce mai mare (...). Cred ca aceste 

resurse, o parte dintre ele, vor fi decontate la CE, sunt programe si vom avea un 

ghid clar in ce sectoare se pot duce. 

 

In acelasi timp, pregatesc motivatii fiscale pentru angajatori. Am cateva lucruri 

pentru bun-platnici, pentru ca trebuie sa-i stimulam pe cei care sunt bun-platnici in 

acest moment. Veti vedea in perioada urmatoare ca nu ne oprim aici. Mai avem 

cateva masuri care sa-i ajute. In acelasi timp, ne uitam la cateva masuri pentru cei 

care lucreaza in mall-uri, cateva idei, dar sunt si cateva mall-uri care nu au cerut 

chirie. Acolo sa vedem cum putem sa-i ajutam. Vor avea nevoie de repornire", a 

spus Citu, luni seara, la B1 TV. 

 

Potrivit acestuia, la ora actuala se cauta solutii pentru a-i tine in tara pe romanii 

care au revenit, iar in sectorul retail este nevoie de un numar de 10.000 de 

persoane. 

 

"Cautam forta de munca calificata si voiam sa vina romanii in tara sa lucreze. Pana 

acum o luna si ceva aveam probleme cu forta de munca. Si acum in sectorul retail 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23998347-romania-avut-cea-mai-mare-crestere-economica-din-nivel-european-inregistrat-cea-mai-severa-scadere-din-2009-incoace.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23998347-romania-avut-cea-mai-mare-crestere-economica-din-nivel-european-inregistrat-cea-mai-severa-scadere-din-2009-incoace.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23998347-romania-avut-cea-mai-mare-crestere-economica-din-nivel-european-inregistrat-cea-mai-severa-scadere-din-2009-incoace.htm
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se cauta deja 10.000 de persoane. Companiile mari cauta acum 10.000 de persoane. 

In sectorul constructiilor, rezidential, unde o mare parte dintre romani lucrau in 

afara, acolo nu s-au inchis lucrurile si veti vedea ca vor continua. 

 

Premierul a spus foarte clar ca (autostrada - n.red.) Sibiu-Pitesti este un obiectiv 

principal, mai exista si extinderea la Aeroportul Otopeni, mai sunt cateva proiecte 

mari, unde vom avea nevoie de forta de munca. Extinderea in retail va avea nevoie 

de forta de munca. Cred ca aceasta este cea mai importanta provocare pentru acest 

guvern: sa gaseasca solutii pentru a-i tine in tara pe romanii care au revenit. Aici 

este provocarea. Au venit acum in tara, haideti sa facem ceva pentru ei, conditii 

pentru ca ei sa ramana aici! Cred ca vom reusi si acest lucru", a sustinut ministrul 

Finantelor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Numărul contractelor de muncă suspendate a scăzut  

Numărul contractelor de muncă suspendate de la instituirea stării de urgență a 

ajuns, luni, la 578.789, potrivit cifrelor centralizate de Inspecția Muncii și 

transmise de Ministerul Muncii și Protecției Sociale. Astfel, numărul contractelor 

de muncă suspendate a scăzut luni cu 55.920 față de cifra înregistrată vineri, de 

634.709 contracte de muncă suspendate, scrie Agerpres.  

Din cele 578.789 de contracte de muncă suspendate anunțate luni, un număr de 

154.639 erau din Industria prelucrătoare, 96.995 erau din Comerțul cu amănuntul, 

repararea autovehiculelor și motocicletelor, iar 96.218 erau din Hoteluri și 

restaurante. Pe de altă parte, numărul contractelor de muncă încetate de la 

instituirea stării de urgență și până luni era de 374.183, dintre care 66.992 de 

contracte încetate erau din Comerțul cu amănuntul, repararea autovehiculelor și 

motocicletelor, 65.706 din Industria prelucrătoare, iar 54.226 din Construcții. 

 
(Sursa: Agerpres) 
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 Legea care le permite părinţilor să îşi ia zile libere și după încetarea stării de 

urgență, până la finalul anului școlar, a fost promulgată 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, legea care prevede că părinţii îşi pot 

lua zile libere pentru supravegherea copiilor şi în perioada imediat următoare 

încetării stării de urgenţă, până la încheierea anului şcolar. 

Legea vizează aprobarea Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr. 30/2020 pentru 

modificarea şi completarea unor acte normative, precum şi pentru stabilirea unor 

măsuri în domeniul protecţiei sociale în contextul situaţiei epidemiologice 

determinată de răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2. 

Potrivit actului normativ, se acordă zile libere unuia dintre părinţi pentru 

supravegherea copiilor, în situaţia suspendării cursurilor sau închiderii temporare a 

unităţilor de învăţământ unde aceştia sunt înscrişi, ca urmare a condiţiilor 

meteorologice nefavorabile sau a altor situaţii extreme decretate astfel de către 

autorităţile competente cu atribuţii în domeniu. „Prin excepţie, în anul 2020, 

prevederile (…) se aplică şi pe perioada imediat următoare încetării stării de 

urgenţă, până la încheierea anului şcolar”, prevede legea. 

Actul normativ mai stipulează că „prevederile prezentei ordonanţe de urgenţă, 

inclusiv ale actelor normative care o modifică şi/sau o completează ori care 

cuprind dispoziţii care privesc aplicarea prevederilor sale, se aplică în continuare, 

fără întrerupere, de la data încetării stării de urgenţă instituite prin decret, potrivit 

art. 93 alin.(1) din Constituţia României, republicată, pentru toate domeniile de 

activitate în care se menţin restricţii, până la ridicarea acestora, dar nu mai târziu de 

data de 31 decembrie 2020”. 

Legea prevede că pot beneficia de aceste prevederi părinţii care au copii cu vârsta 

de până la 12 ani, înscrişi în cadrul unei unităţi de învăţământ, sau au copii cu 

dizabilităţi cu vârsta de până la 26 de ani, înscrişi în cadrul unei unităţi de 

învăţământ. 

„Prevederile prezentei legi nu se aplică în cazul în care unul dintre părinţi are 

raportul de muncă suspendat pentru întreruperea temporară a activităţii 

angajatorului, în condiţiile art. 52 alin.(1) lit.c) din Legea nr. 53/2003 – Codul 

muncii, republicată, cu modificările şi completările ulterioare.  
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Prevederile prezentei legi nu se aplică nici în cazul în care celălalt părinte nu 

realizează venituri din salarii şi asimilate salariilor, venituri din activităţi 

independente, venituri din drepturi de proprietate intelectuală, venituri din activităţi 

agricole, silvicultură şi piscicultură, supuse impozitului pe venit potrivit 

prevederilor Legii nr.227/2015 privind Codul fiscal, cu modificările şi completările 

ulterioare, cu excepţia situaţiei în care este încadrat în grad de handicap grav sau 

accentuat şi astfel este scutit de la plata impozitului pe venit”, se mai arată în actul 

normativ. 

De asemenea, şeful statului a promulgat Legea privind aprobarea Ordonanţei de 

Urgenţă a Guvernului nr. 41/2020 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 

19/2020 privind acordarea unor zile libere părinţilor pentru supravegherea copiilor, 

în situaţia închiderii temporare a unităţilor de învăţământ. 

„Prin excepţie prevederile (…) se aplică şi pe perioada imediat următoare încetării 

stării de urgenţă, până la finalizarea cursurilor şcolare aferente semestrului al II-

lea”, prevede actul normativ. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 Efectele primelor zile de relaxare vor fi cunoscute de joi încolo, spune 

ministrul Tătaru  

Ministrul Sănătății a declarat, luni seară, că efectele primelor 3 zile de relaxare a 

restricțiilor vor fi cunoscute după a doua jumătate a săptămânii. 

“Începutul săptămânii se prezintă ca o perioadă de acalmie, dacă o luăm în raport 

cu cele trei zile. A fost şi vreau să o luăm ca o răbufnire, dar am observat şi o parte 

de bravare, ca să spun. Cred că după două luni, în care răbdarea a fost la limită, 

doream să simţim libertatea, dar mă repet, această libertate vreau să fie cu 

precauţie şi să fie cu acele măsuri pe care le tot repetăm de două luni de zile: 

purtarea unei măşti, pe care tocmai înainte o vedeam explicată şi de domnul prim-

ministru, într-un context în care nici lumea politică nu respectă nişte reguli într-o 

lege care este atât de proaspătă, Legea 55, purtarea unei măşti rămâne o bază într-o 

încăpere, într-un mijloc de transport. Să nu uităm că, cu toată libertatea, avem o 

cale de transmitere aerogenă a acestui virus.  
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Avem, într-o mai mică parte, e drept, şi o transmitere pe suprafeţe, dar calea 

aerogenă rămâne. Am avut două-trei zile în care lumea s-a bucurat de libertate sau 

a încercat să forţeze o libertate. Suntem, şi mă repet, pe o pantă descendentă a 

acestei curbe. Suntem pe o pantă descendentă, în care vrem să rămână descendentă, 

cu un număr din ce în ce mai mic de cazuri noi, cu un număr din ce în ce mai mic 

de cazuri în terapie intensivă. Uitaţi-vă, avem prima dată sub 200 de cazuri în 

terapie intensivă, 193, 165 de cazuri noi”, a declarat Nelu Tătaru la Digi 24. 

“Efectul celor trei zile îl vom vedea de joi încolo, când vom vedea dacă această 

bucurie exagerată sau senzaţie de libertate exagerată va produce şi efecte. Gândiţi-

vă că o masă de oameni, fiecare venind din familia lui, din arealul lui, care îşi 

desfăşura sau nu o boală, poate transmite celor care s-au întâlnit acolo, iar cei de 

acolo se vor întoarce în familiile lor. Vom vedea naşterea unor microfocare. Eu 

sper să nu fie aşa şi sper ca, eu ştiu bucuria, pe care am avut-o să fi fost prudentă, 

deşi am văzut şi unele locuri în care a fost atât de prudentă, şi de joi încolo să avem 

o creştere a numărului de cazuri, dar mică”, a adăugat ministrul. 

Ministrul se declară preocupat de aglomerația din punctele de frontieră. 

“O lipsă a unei distanţări, un grup destul de mare de oameni, care se îngrămădeau 

la intrarea în ţară, a creat şi condiţiile unei posibile transmiteri. Să nu uităm că 

aceşti concetăţeni de-ai noştri veneau din fostele zonei roşii, actualmente toate sunt 

la fel şi toată lumea intră în izolare, dar până la acea izolare, toţi cei veniţi din toate 

aceste foste zone roşii au fost acolo. Mă repet, la fel ca şi în ţară, sper ca efectele 

pe care o să le vedem în zilele următoare să nu fie aşa de mari (…) Toţi merg în 

autoizolare”, a spus Nelu Tătaru. 

Ministrul a comantat și cozile formate la mai multe instituții. 

“Erau şi mulţi deodată şi era acea prioritate, pe care nu trebuia să o stabilim noi, o 

stabileşte bunul simţ, în care aceste persoane să aibă prioritate la aceste ghişee sau 

la orice, eu ştiu, agent economic la care merg. V-aş ruga, în acest moment, să avem 

totuşi acel respect şi acel spirit civic, în care cei care au peste 60-65 de ani…să 

aibă prioritate”, a insistat Nelu Tătaru. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ministerul Sănătății anunță că puțin peste 44 de mii de angajați din sistemul 

sanitar, implicați în lupta cu coronavirusul, vor primi stimulentul de risc 

aferent lunii aprilie. Efortul bugetar este de o sută de milioane de lei. 

Ministerul Sănătății a anunțat că puțin peste 44 de mii de angajați din sistemul 

sanitar vor primi stimulentul de risc aferent lunii aprilie. Astfel, pentru luna aprilie 

2020, un număr de 14.355 persoane din cadrul unităților de primiri urgențe, 

serviciilor de ambulanță, direcțiilor de sănătate publică, dar și rezidenți vor 

beneficia de o suplimentare a veniturilor cu 2 500 lei brut. 

De asemenea, în cadrul sistemului sanitar, alte 29.719 persoane din spitale, centre 

de dializă, laboratoare, unități sanitare de urgență și de transport sanitar aflate în 

contract direct cu casele de asigurări de sănătate vor primi stimulentul de risc 

aferent lunii aprilie din Fondul Unic de Asigurări Sociale de Sănătate. 

“Ministerul Sănătății a primit ultimele liste finale cu personalul din linia întâi care 

beneficiază de acest stimulent inclusiv vineri, în 15 mai. Ne-am confruntat cu 

multe reveniri sau, în unele cazuri, într-o primă fază chiar cu reticența 

managementului unităților de asumare a acestor liste. Eu sper ca acum lucrurile să 

fie clare și fondurile pentru luna mai să poată ajunge mai repede la oamenii care au 

muncit din greu perioada aceasta și care merită din plin această recunoaștere a 

efortului depus în beneficiul pacienților. Am cerut ca plățile să fie realizate cât mai 

rapid, în următoarea perioadă” a declarat Nelu Tătaru, ministrul Sănătății. 

Reamintim că Președintele Iohannis a promulgat vineri legea prin care personalul 

medical implicat în lupta cu coronavirusul primește un spor de 30% la salariu, în 

următoarele trei luni. Totodată, urmașilor cadrelor medicale ce au decedat de 

COVID-19 vor primi pensie. 

Comunicatul oficial: 

„Ministerul Sănătății a finalizat documentația pentru acordarea stimulentului de 

risc de care beneficiază personalul implicat direct în transportul, echiparea, 

evaluarea, diagnosticarea și tratamentul pacienților infectați cu COVID- 19, 

conform OUG 43/2020. 

Astfel, pentru luna aprilie 2020, un număr de 14 355 persoane din cadrul unităților 

de primiri urgențe, serviciilor de ambulanță, direcțiilor de sănătate publică, dar și 

rezidenți vor beneficia de o suplimentare a veniturilor cu 2 500 lei brut. 

Sumele, în valoare de 33 053 000 lei, vor fi alocate de la bugetul de stat pentru ca 

unitățile să poată efectua cât mai rapid plățile. Sumele vor fi recuperate, mai apoi, 

în cadrul unui proiect finanțat din fonduri europene. 

https://www.g4media.ro/presedintele-iohannis-a-promulgat-legea-care-prevede-pensii-de-urmas-pentru-copiii-sau-sotii-medicilor-decedati-din-cauza-coronavirusului-si-spor-de-30-la-salariu-pentru-cadrele-medicale-implicate-in.html?source=biziday
https://www.g4media.ro/presedintele-iohannis-a-promulgat-legea-care-prevede-pensii-de-urmas-pentru-copiii-sau-sotii-medicilor-decedati-din-cauza-coronavirusului-si-spor-de-30-la-salariu-pentru-cadrele-medicale-implicate-in.html?source=biziday
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De asemenea, în cadrul sistemului sanitar, alte 29 719 persoane din spitale, centre 

de dializă, laboratoare, unități sanitare de urgență și de transport sanitar aflate în 

contract direct cu casele de asigurări de sănătate vor primi stimulentul de risc 

aferent lunii aprilie din Fondul Unic de Asigurări Sociale de Sănătate. Sumele 

alocate de către CNAS sunt în valoare de peste 74 000 000 lei și vor fi, de 

asemenea, recuperate în cadrul proiectului cu finanțare europeană. 

“Ministerul Sănătății a primit ultimele liste finale cu personalul din linia întâi care 

beneficiază de acest stimulent inclusiv vineri, în 15 mai. Ne-am confruntat cu 

multe reveniri sau, în unele cazuri, într-o primă fază chiar cu reticența 

managementului unităților de asumare a acestor liste. Eu sper ca acum lucrurile să 

fie clare și fondurile pentru luna mai să poată ajunge mai repede la oamenii care au 

muncit din greu perioada aceasta și care merită din plin această recunoaștere a 

efortului depus în beneficiul pacienților. Am cerut ca plățile să fie realizate cât mai 

rapid, în următoarea perioadă” a declarat Nelu Tătaru, ministrul Sănătății”. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Toți cei care vin din străinătate intră în autoizolare. Autoritățile îi vor 

verifica de mai multe ori pe zi 

Ministrul sănătății, Nelu Tătaru, spune că toate persoanele care vin în țară intră în 

autoizolare, dar dacă vor fi prinse că nu au respectat această carantinare la 

domiciliu, ele vor intra în carantină instituționalizată și vor trebui să-și plătească 

hrana și cazarea. 

„Toți cei care intră în țară merg acum în autoizolare la domiciliu. Nu mai există 

acea carantină, este doar pentru cei care nu vor să stea cu familiile sau pentru cei 

care pleacă din autoizolare și atunci sunt în carantină instituționalizată, dar își 

plătesc carantina și hrana”, a declarat Nelu Tătaru, luni seară, la Digi24. 

El a menționat că la nivel local, autoritățile din fiecare județ îi vor verifica de mai 

multe ori pe zi pe cei care intră în autoziolare. 

O lipsă a unei distanțări, un grup destul de mare de oameni care se îngrămădeau la 

intrarea în țară, a creat și condițiile unei posibile transmiteri a virusului, a spus 

Nelu Tătaru despre imaginile cu aglomerația din weekend de la Vama Nădlac. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/video-infernul-de-la-vama-nadlac-ce-se-intampla-acum-la-24-de-ore-dupa-o-situatie-cu-mare-risc-epidemiologic-1308523
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„Să nu uităm că acești concetățeni ai noștri veneau din fostele zone roșii. 

Actualmente, toate sunt la fel, pe o curbă descendentă, și toată lumea intră în 

izolare, dar până la acea izolare, toți cei veniți din toate aceste foste zone roșii au 

fost acolo. La fel ca și în țară, sper ca efectele pe care le vedem în zilele următoare 

să nu fie așa de mari”, a spus Nelu Tătaru. 

Zonele din care vin acești cetățeni au în continuare o doză de pericol, chiar dacă 

sunt pe pante descendente și au un avans epidemic cam de două săptămâni față de 

noi. Dar atât timp cât cetățenii respectă autoizolarea, pericolul este limitat, a 

explicat Nelu Tătaru. 

(Sursa:  Digi 24) 

 

 Firea anunta cand incepe testarea in masa pentru COVID-19, in Bucuresti: 

Iata cine va fi testat si cum 

Dupa un scandal iscat in urma cu cateva zile privind testarea in masa a 

bucurestenilor pentru COVID-19, Gabriela Firea a venit cu lamuriri privind cine si 

cum va beneficia de testarea gratuita. 

 

In ultimele saptamani, Gabriela Firea a anuntat doua proiecte separate de testare in 

masa a bucurestenilor pentru COVID-19. Primul prevedea o colaborare intre 

Primaria Generala si cele 6 primarii de sector, pentru testarea rapida a 20.000 de 

bucuresteni. 

 

Al doilea proiect - adoptat in cea mai recenta sedinta a Consiliului General - 

prevede testarea serologica, la cerere, a circa 11.000 de bucuresteni care sunt 

asimptomatici si, practic, n-au niciun motiv sa banuieasca macar ca au sau ar fi 

avut COVID-19. 

 

Intrebarea este: care dintre proiecte se va implementa? 

 

Gabriela Firea sustine ca le va duce la bun sfarsit pe amandoua. Dar va incepe cu 

testarea serologica. 

 

Mai exact, primarul general al Capitalei a precizat, luni, intr-o interventie 

telefonica la Antena3, ca joi ar urma, cel mai probabil, sa fie gata platforma 

electronica pe care bucurestenii care vor dori sa fie testati pentru COVID-19 se vor 

putea inscrie ca sa solicite acest lucru. 
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"Avem deja incheiate parteneriate cu laboratoare acreditate. Acolo se va face si 

testarea, nu in alte locatii. Echipa lucreaza la platforma si speram ca joi va fi gata. 

Oricum vom anunta public inainte, astfel incat sa putem incepe la finalul acestei 

saptamani", a spus Gabriela Firea. 

 

Intrebata de moderatorul emisiunii cum vor fi selectati bucurestenii care vor fi 

testati, Gabriela Firea a spus ca vor beneficia de testare cei care se vor inscrie. 

Apoi, in 2-3 saptamani, ar urma sa demareze o noua etapa a programului (pentru 

cei care nu vor prinde loc in primii 11.000 de testati - n.red.). Deci se va testa pe 

principiul: primul venit, primul servit. 

 

E un principiu bun? E greu de zis. Sa luam exemplul unei familii cu 7 membri care 

locuiesc laolalta. Daca unul e infectat, cel mai probabil sunt si ceilalti. Cu toate 

astea - pe principiul anuntat de Gabriela Firea - PMB ii va testa serologic pe toti, 

oricum, asigurand cate 200 de lei pentru fiecare testare. 

 

Cateva detalii a oferit Gabriela Firea si intr-o postare pe Facebook. 

 

Testarea rapida s-a blocat. Firea da vina pe ... invidie 

 

Zilele trecute, fostul consilier general Ciprian Ciucu (PNL) a dat publicitatii o serie 

de documente prin care Administratia Spitalelor si Serviciilor Medicale Bucuresti 

(ASSMB) cerea sprijin de la primariile de sector pentru organizarea unei campanii 

de screening pentru depistarea modului in care SARS-CoV-2 a circulat la nivelul 

populatiei. 

 

In plus - dupa cum reiese tot din documentele furnizate de Ciucu - unele primarii 

selectasera deja o serie de scoli in care sa se faca testarea. 

 

In context, Ciprian Ciucu a transmis ca e inadmisibil ca in scoli sa fie adusi, in 

numar mare, oameni care ar putea suferi de COVID-19, in conditiile in care peste 

numai doua-trei zile de la finalizarea campaniei de testare parte dintre elevi 

urmeaza sa revina la ore. 

 

Gabriela Firea a anuntat, insa, azi ca acest proiect de testare rapida s-a blocat 

momentan. Si ca se va relua la momentul in care se va obtine autorizatie de la 

Directia de Sanatate Publica (DSP) Bucuresti pentru organizarea testarii in anumite 

centre. 

(Sursa: ziare.com) 
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  USR a sesizat CCR în privința legii care ar crea discriminări pentru biserici 

la retrocedarea terenurilor 

USR anunță luni seara că a sesizat Curtea Constituțională în privința legii care 

instituie privilegii pentru biserici și asociațiile cultelor religioase la comasarea 

terenurilor, proiect susținut de toate celelalte partide parlamentare, cu excepția 

USR și UDMR. În loc să sprijine agricultorii să comaseze terenuri și să dezvolte 

agricultura, statul se va ocupa să comaseze terenurile doar pentru biserici, este ceea 

ce reproșează USR. 

Sesizarea de neconstituționalitate inițiată de USR a fost semnată de deputați 

UDMR, dar și de deputați independenți și ai minorităților. 

Legea prevede că: 

1. Terenurile fărâmițate și răspândite deținute de biserici vor putea fi trecute în 

proprietatea statului și în schimb se vor primi terenuri comasate, parcele de 

dimensiuni mari. 

2. Nu se vor plăti diferențe de valoare între terenurile schimbate. Astfel, în 

schimbul unor terenuri fără acces și lipsite de utilități, la distanță de așezări, 

biserica va putea primi terenuri extravilane de-a lungul drumurilor importante sau 

la marginea marilor orașe, fără să plătească nicio diferență. 

3. Bisericile vor putea primi teren chiar și atunci când nu vor da teren la schimb, ci 

doar drepturi litigioase sau adeverințe – adică chiar și atunci când nu au în 

proprietate terenul cu Titlu de proprietate. 

„Practic, legea va lăsa Agenția domeniilor statului fără cele mai bune terenuri, iar 

în schimb va accepta terenuri farâmițate și dispersate, în cazul bun, drepturi 

litigioase sau adeverințe lipsite de valoare, în cazul rău. Mai mult, prin prevederea 

potrivit căreia nu se plătește diferență de valoare pentru terenurile schimbate, acest 

proiect facilitează tunuri de genul celui care făcea carieră nu demult, avându-i ca 

protagoniști pe un fost parlamentar român, proprietar de club de fotbal, și 

Ministerul Apărării Naționale. Anul trecut Dragnea voia să dea 65.000 de ha de 

păduri cultelor religioase, acum au votat o lege prin care terenurile mai valoroase 

de la Agenția domeniilor statului trec în proprietate privată a bisericilor”, arată 

deputatul USR de Bihor Silviu Dehelean, potrivit unui comunicat. 
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Una dintre legile menite să realizeze comasarea terenurilor pentru dezvoltarea 

agriculturii, Legea 17, adoptată de Parlament în 2014, nu este nici în prezent 

aplicată: statul român nu a folosit niciodată dreptul de preemțiune și în baza acestei 

legi nu s-a aplicat nici măcar o sancțiune, susțin cei de la USR. Ei mai arată că 

România nu a finalizat nici după 30 de ani procesul de retrocedare a proprietăților. 

„În cadrul unuia dintre cele mai importante proiecte de infrastructură ale României 

– cadastrul general – România a reușit performanța de a avea finalizate 

măsurătorile în 86 de UAT-uri din 3181”, arată USR. 

Parlamentarii USR, mai spune comunicatul, au depus proiecte de lege prin care au 

încercat să fixeze tarifele pe care le plătesc oamenii pentru lucrări de cadastru, în 

așa fel încât să nu mai fie majorate de ANCPI, precum și să ofere scutiri de taxe 

pentru anumite operațiuni de cadastru, cum ar fi alipierea terenurilor din extravilan. 

Proiectele au ca scop terminarea procesului de cadastrare, care blochează 

proiectele noi de investiții, dar ambele au fost puse la sertar în Parlament. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Violeta Alexandru a ajuns în Germania, pentru a vedea în ce condiții 

lucrează românii plecați la cules de sparanghel 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a început vizita de lucru în Germania, pe 

agendă figurând discuţii cu ministrul federal al Muncii şi Afacerilor Sociale, 

Hubertus Heil, şi cu ministrul federal al Alimentaţiei şi Agriculturii, Julia 

Klockner. 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Muncii, pe agendă mai sunt trecute vizite la 

ferme de sparanghel din landul Brandenburg, urmate de discuţii cu reprezentanţii 

Uniunii Fermierilor Germani. 

În debutul vizitei de lucru, demnitarul român a avut deja o întrevedere cu şeful 

Proiectului Faire Mobilitat, Dominique John, şi cu Szabolcs Sepsin, consilier în 

cadrul aceluiaşi proiect, potrivit Agerpres. 

Discuţiile au vizat principalele probleme cu care se confruntă cetăţenii români care 

lucrează pe teritoriul Germaniei, din punct de vedere al legislaţiei muncii şi al 

condiţiilor contractuale, dar şi sprijinul pe care centrele de consiliere ale acestei 

organizaţii îl acordă cetăţenilor români, prin reţeaua de consiliere a Fair Mobilitat. 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/05/18/ministrul-muncii-violeta-alexandru-a-inceput-vizita-de-lucru-in-germania--507621
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Totodată, Violeta Alexandru a cerut informaţii privind contractele de muncă, 

perioada de preaviz, modalitatea de decontare a transportului dus-întors, asigurarea 

medicală, condiţiile de cazare, dar şi despre cele mai frecvente motive pentru care 

românii reclamă condiţiile de muncă. 

„Tot în cursul acestei zile este programată şi întrevederea cu ministrul federal al 

Alimentaţiei şi Agriculturii, doamna Julia Klockner. Vizita de lucru în Germania se 

va încheia marţi seară”, se mai precizează în comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Mugur Isărescu, despre măsurile de susținere a economiei: Vrem să 

reducem gradual şi sustenabil ratele de dobândă. Cursul de schimb leu/euro 

și-a atenuat fluctuațiile. 

Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu a transmis o declarație de presă în care arată 

că tensiunile generate de pandemie pe piața financiară internă au fost depășite la 

finalul lunii martie, moment în care BNR s-a axat pe „păstrarea stabilităţii 

recâștigate și asigurarea lichidităţii necesare finanțării în bune condiții a sectorului 

public, firmelor și populație”. 

„În acest scop, BNR a sporit considerabil volumul operațiunilor repo efectuate pe 

baze bilaterale (al căror stoc mediu zilnic a ajuns în perioada 1 aprilie-15 mai 2020 

la aproximativ 13 miliarde lei) şi a inițiat, continuând apoi, cumpărarea de titluri de 

stat de pe piața secundară (stocul lor însumând la mijlocul lunii mai 3,1 miliarde 

lei)”, se arată în documentul citat. 

Mugur Isărescu mai precizează că în perioada 1 aprilie-15 mai, Ministerul 

Finanțelor Publice a lansat cu succes pe piața primară internă a titlurilor de stat un 

număr de 14 emisiuni, în valoare totală de circa 11 miliarde de lei:  „Majoritatea au 

fost consistent suprasubscrise, mai cu seamă cele din prima parte a lunii mai. 

Cotațiile de referință de pe piața secundară a titlurilor de stat și-au accentuat 

mișcarea descendentă de la debutul lunii aprilie până în prezent”. 

Comunicatul integral 

După depășirea, la finele lunii martie 2020, a vârfului tensiunilor generate de criza 

COVID-19 pe piața financiară internă, obiectivul imediat al BNR a fost păstrarea 

stabilităţii recâștigate și asigurarea lichidităţii necesare finanțării în bune condiții a 

sectorului public, firmelor și populației.  
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În acest scop, BNR a sporit considerabil volumul operațiunilor repo efectuate pe 

baze bilaterale (al căror stoc mediu zilnic a ajuns în perioada 1 aprilie-15 mai 2020 

la aproximativ 13 miliarde lei) şi a inițiat, continuând apoi, cumpărarea de titluri de 

stat de pe piața secundară (stocul lor însumând la mijlocul lunii mai 3,1 miliarde 

lei). Amploarea acestor infuzii de lichiditate este reliefată şi de faptul că în luna 

februarie a.c. BNR a efectuat operaţiuni de absorbţie de lichiditate, media zilnică 

fiind de cca 3 miliarde de lei. După ajustarea descendentă consemnată ca reacție la 

reducerea de la 2,50 la sută la 2,00 la sută a ratei dobânzii de politică monetară, 

cotația ROBOR3M a coborât de la 3,24 la sută (20 martie a.c.) la 2,61 la sută (23 

martie a.c.), iar apoi la 2,44 la sută (15 mai a.c.). În același timp, cursul de schimb 

leu/euro și-a atenuat fluctuațiile, oscilând într-un interval restrâns (de 0,4 la sută), 

cu implicații favorabile asupra serviciului datoriei în valută și a costului 

importurilor, precum și asupra așteptărilor privind evoluțiile macroeconomice. 

Pe acest fond, în perioada 1 aprilie-15 mai, Ministerul Finanțelor Publice a lansat 

cu succes pe piața primară internă a titlurilor de stat un număr de 14 emisiuni, în 

valoare totală de circa 11 mld. lei, majoritatea fiind consistent suprasubscrise, mai 

cu seamă cele din prima parte a lunii mai. Cotațiile de referință de pe piața 

secundară a titlurilor de stat și-au accentuat mișcarea descendentă de la debutul 

lunii aprilie până în prezent. Astfel, în cazul maturităților de până la 1 an, acestea 

au revenit recent în preajma valorilor prevalente anterior izbucnirii turbulențelor pe 

piața financiară internațională. Cele aferente maturității de 10 ani au rămas cu doar 

0,5 puncte procentuale deasupra nivelurilor înregistrate în prima decadă a lunii 

martie, iar în raport cu luna decembrie 2019, aceste cotaţii au scăzut cu 0,15 puncte 

procentuale. Pe segmentul primar al pieței titlurilor de stat avansul randamentelor 

medii acceptate la cele mai recente licitații față de perioada imediat premergătoare 

declanșării tensiunilor financiare s-a redus la circa 0,5 puncte procentuale în cazul 

titlurilor cu maturitate reziduală de aproximativ 11 ani (randament de 4,77 la sută) 

și la 0,25 puncte procentuale în cazul celor pe 5 ani (3,82 la sută). 

Pentru perioada următoare, obiectivul imediat al Băncii Naţionale a României 

rămâne asigurarea lichidităţii necesare finanţării cheltuielilor statului şi economiei 

reale în condiţii de stabilitate relativă a cursului de schimb a leului şi de reducere 

graduală şi sustenabilă a ratelor de dobândă. Vom urmări evoluţia situaţiei sanitare 

şi a măsurilor întreprinse de autorităţi în scopul adoptării deciziilor adecvate. 

Raportul asupra inflaţiei corespunzător trimestrului I al anului curent va fi dat 

publicităţii la sfârşitul acestei luni. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Indici de dobândă în contrasens: ROBOR a scăzut, IRCC a crescut, ambii la 

2,44% 

Rata medie a dobânzii interbancare ROBOR la 3 luni a scăzut până la 2,44%, luni 

18 mai, și a egalat valoarea indicelui (dobânzii) de referinţă pentru creditele 

consumatorilor (IRCC), care crescuse de la 2,36%. 

Faptul că acesta din urmă este obținut cu date defazate, cu cel puțin un trimestru în 

urmă, pune încă odată sub semnul întrebării chiar utilitatea de referință a IRCC 

pentru calculul dobânzii creditelor de consum. 

IRCC a înlocuit ROBOR la calcului creditelor noi acordate de bănci începând din 

mai 2019, cel dintâi calculându-se ca medie a dobânzilor la tranzacţiile efective. 

Valoarea în vigoare acum a IRCC este cea a dobânzilor din Trimestul 4 /2019. 

ROBOR este media dobânzilor cerute de bănci chiar în ziua respectivă. 

Rezultatul defazării celor doi indicatori a ieșit în evidență: ROBOR la 3 luni a 

scăzut de la 3,19% în 3 ianuarie până la 2,44%,  luni, adică exact până la valoarea 

IRCC valabilă până la 30 iunie şi calculată cu datele de piaţă din T4 / 2019. Acum 

un an, IRCC era de 2,36%, caclulată cu datele din T4 / 2018. 

În timp ce piaţa curentă a fost afectată de măsurile de urgenţă luate de Banca 

Naţională de infuzie masivă de lichidităţi, inclusiv în contextul crizei coronavirus, 

iar dobânzile şi ROBOR au scăzut, dobânzile la creditele dse retail acordate în 

prezent nu țin seama nicicum de condițiile de piață actuale, profund schimbate față 

de datele cu care se calculează. 

Valoarea IRCC care va intra în vigoare după 30 iunie nu va fi nici ea foarte 

apropiată de realitatea curentă, fiind calculată cu datele din T1 / 2020, adică luând 

în calcul doar jumătate de lună de restricţii din Starea de urgenţă. 

Top of Form 

Bottom of Form 

Condițiile de piață s-au schimbat mult în ultimele luni. Și marjele nete de dobândă, 

diferența dintre dobânzile percepute la credite și bonificațiile oferite la depozite, au 

înregistrat o scădere generalizată în martie, potrivit datelor publicate de Banca 

Națională a României (BNR). 

Piața a fost marcată de evenimete cu efecte contradictorii. BNR a redus dobânda de 

politică monetară la 2% și s-a angajat să cumpere titluri, ceea ce a sporit gradul de 

lichiditate. În același timp, zeci de mii de debitori și-au amânat ratele la credite 

https://cursdeguvernare.ro/indici-de-dobanda-in-contrasens-robor-a-scazut-ircc-a-crescut-ambii-la-244.html
https://cursdeguvernare.ro/indici-de-dobanda-in-contrasens-robor-a-scazut-ircc-a-crescut-ambii-la-244.html
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grație reglementărilor Guvernului și Parlamentului, caea ce a redus banii intrați în 

sistemul bancar. 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 Băncile au primit cereri de suspendare a ratelor pentru unul din cinci 

credite acordate  

Băncile din România au primit cereri de suspendare a ratelor pentru 317.000 de 

împrumuturi, atât în baza ofertelor proprii, cât și în temeiul OUG 37/2020.  

303.000 clienți persoane fizice și până în 14.000 de companii au depus solicitări de 

suspendare a plății ratelor, ceea ce reprezintă circa 20% dintre creditele acordate 

persoanelor fizice și sub 14% din totalul creditelor accesate de persoanele juridice, 

arată datele Asociației Române a Băncilor.  

Băncile au soluționat 265.000 de solicitări, adică 83% din totalul de cereri depuse, 

dintre care jumătate sunt cereri depuse în baza Ordonanței 37.  

Guvernul a împrumutat 1,42 miliarde de lei la costuri în scădere. Primul test al 

pieței pe termen lung de la declanșarea pandemiei Guvernul a decis prelungirea 

până la data de 15 iunie 2020 a posibilității de solicitare a amânării ratelor pentru 

cei care se află în imposibilitatea plății. Debitorii pot amâna plata ratelor până la 

finele acestui an, însă după expirarea perioadei de grație vor plăti principalul 

restant precum și dobânzile amânate, adică vor avea de plată rate lunare mai mari. 

În cazul creditelor de consum și a celor pentru firme vor fi plătite și dobânzi la 

dobânzile ce vor fi incluse în principalul de plată. Pentru împrumuturile imobiliare 

acordate consumatorilor dobânzile amânate vor fi rambursate separat pe o perioadă 

de până la 60 de luni. Împrumutații trebuie să îndeplinească mai multe condiții 

pentru a se încadra în criteriile OUG 37, printre care cele mai importante sunt ca 

împrumuturile să nu fi fost restante înainte de 16 martie și ca veniturile să le fi fost 

afectate astfel încât să nu mai ajungă pentru rambursarea ratelor ca urmare a 

pandemiei COVID 19 și a efectelor sale – șomaj, reducerea salariilor, carantină 

forțată, boală. În cazul firmelor condiția de eligibilitate ține de întreruperea 

activității ca urmare a pandemiei prin decizia autorităților, respectiv de o scădere 

de un sfert a cifrei de afaceri. Parlamentul a votat modificarea OUG 37 într-o 

formă în care debitorii n-ar mai plăti niciun cost aferent perioadei de suspendare a 

ratelor. Totodată, persoanele fizice n-ar trebui să invoce niciun motiv pentru a 

obține suspendarea creditelor, în timp ce în cazul firmelor acestea ar fi relaxate. 

Legea de adoptare a fost contestată la Curtea Constituțională. 

 
(Sursa: profit.ro) 
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Decizie după discuțiile între Guvern și reprezentanții Horeca: Terasele vor fi 

deschise la 1 iunie, iar litoralul pe 15 iunie; la 1 iulie tot turismul va fi deschis  

Terasele vor fi deschise la 1 iunie, iar pe 15 iunie va fi deschis, oficial, sezonul 

estival, odată cu restaurantele, pentru că hotelurile sunt deja în funcțiune, a declarat 

pentru Profit.ro Dragoș Petrescu, proprietarul lanțului de restaurante City Grill, 

prezent astăzi la discuțiile dintre premierul Orban și reprezentanții HORECA. El a 

precizat că acest calendar a fost agreat cu Guvernul în discuția de astăzi. Practic, 

însă, turiștii pot veni în stațiuni și se pot caza în hoteluri începând cu data de 1 

iunie.  

Astfel, pe 1 iunie vor fi deschise terasele în aer liber, iar din două în două 

săptămâni va fi deschis gradual restul restaurantelor, respectiv mai întâi 50% din 

interior, iar apoi integral și în interior.   

"Dacă nu crește numărul de infectări, la 1 iulie turismul va fi deschis complet", a 

adăugat Petrescu. Teoretic, turiștii pot deja circula în afara localităților pentru 

activități de recreere. "S-a discutat că litoralul va fi deschis pe 15 iunie, pentru că 

atunci se deschid restaurantele. Acum, la 1 iunie, începem cu frâna de mână trasă, 

doar cu terasele", a explicat Călin Ile, președintele Federației Industriei Hoteliere 

din România (FIHR). Și Dragoș Anastasiu, cu afaceri hoteliere în Deltă, a precizat 

că hotelurile sunt deja deschise, dar deschiderea teraselor la 1 iunie înseamnă că 

turiștii pot veni deja de la această dată în stațiuni. În urmă cu două săptămâni, după 

prima întâlnire între guvernanți și reprezentanții HORECA, Profit.ro a anunțat că 

decizia este ca restaurantele să fie deschise în trei etape, începând cu terasele 

acestora, apoi cu spațiul interior doar la jumătate din capacitate și, ulterior, în a 

treia etapă, cu întregul spațiu. La acel moment a fost stabilit ca data exact de 

deschidere a localurilor să fie fixată la jumătatea lunii mai, respectiv astăzi. 

 
(Sursa: profit.ro) 
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 Franța și Germania propun un plan de 500 de miliarde de euro pentru 

relansarea economică a UE / Comisia Europeană salută inițiativa 

 

Emmanuel Macron și Angela Merkel au propus luni un plan de 500 de miliarde de 

euro pentru relansarea economică a UE, afectată de criza coronavirusului care a 

aruncat continentul într-o recesiune istorică. 

„Pentru a susține o recuperare durabilă care să restabilească și să consolideze 

creșterea în UE, Franța și Germania susțin crearea unui Fond de relansare ambițios, 

temporar și țintit”, în valoare de 500 de miliarde de euro, în cadrul viitorului buget 

european, se arată într-o declarație comună a celor doi, citată de AFP. 

 

Parisul și Berlinul propun ca și Comisia Europeană să finanțeze acest sprijin prin 

împrumuturi de pe piețe „în numele UE”. Banii ar urma să fie ulterior transferați în 

forma de„cheltuieli bugetare” către țările europene și „către sectoarele și regiunile 

cele mai afectate”, se arată în declarație. 

 

„Fondul va consolida rezistenţa, convergenţa şi competitivitatea economiilor 

europene şi va creşte investiţiile, în principal în tranziţia ecologică şi digitală, în 

cercetare şi inovare”, se mai precizează în document. 

 

Potrivit lui Emmanuel Macron, țările care beneficiază de fonduri nu vor trebui să le 

ramburseze, planul având un element nou de solidaritate. 

La rândul său, cancelarul german, Angela Merkel a spus că obiectivul este ca 

Europa să iasă mai puternică și solidară din această criză. „Astăzi, prezentăm 

răspunsul imediat la această criză. Soluţiile pe termen lung vor fi prezentate mai 

târziu", a mai spus ea. 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a salutat propunerea franco-

germană. 
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„Această propunere este în sensul celei pregătite de Comisia Europeană care va 

ține cont, în aceeași măsură, de punctele de vedere ale statelor membre și ale 

Parlamentului European”, a precizat von der Lyen. 

Planul franco-german „confirmă amploarea provocării economice cu care Europa 

se confruntă și pune pune accent pe necesitatea găsirii unei soluții care menține 

bugetul european în centrul priorităților sale”, a mai precizat ea. 
 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


